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Vragen van de leden De Wit en
Poppe (beiden SP) aan de
staatssecretaris van Defensie en de
minister van Justitie over het werken
met benzeen door defensiepersoneel.
(Ingezonden 16 september 2008)

1
Bent u op de hoogte van de zaak van
de ex-Konstabel die in dienst is
geweest bij het ministerie van
Defensie en in die functie mede als
taak heeft gehad de wapens en
vuurmiddelen aan boord van een
marinefregat schoon
te maken met het
ontsmettingsmiddel/reinigingsmiddel
PX 10? Bent u er voorts van op de
hoogte dat de betreffende persoon nu
in een procedure is verwikkeld met
het ministerie over het vergoeden
van de schade die is veroorzaakt door
dit middel PX 10?1

2
Erkent u het oorzakelijk verband in
deze kwestie tussen het werken met
het middel PX 10 en de
gezondheidsklachten van de
ex-Konstabel? Zo ja, kunt u toelichten
waarom het zo lang moet duren
voordat het ministerie overgaat tot
het vergoeden van de schade? Kunt u
zich voorstellen dat gedupeerden zich
in de steek gelaten voelen door het
ministerie van Defensie, als
ex-werkgever, vanwege het trage
handelen? Bent u bereid nu haast te
maken en niet langer te treuzelen in

de procedures over
aansprakelijkheid?

3
Is u bekend hoeveel medewerkers
van het ministerie van Defensie in het
verleden hebben gewerkt met PX 10?
In welke periode exact hebben
defensiemedewerkers met PX 10
gewerkt?

4
Is het waar dat het middel PX 10
benzeen en/of verwante stoffen als
xyleen en tolueen bevatte? In welke
hoeveelheden is PX 10 toegepast? In
welke omstandigheden is met deze
stof gewerkt?

5
Vanaf welk moment exact is het
werken met PX 10 verboden voor
defensiemedewerkers? Wat waren
destijds de redenen om het werken
met dit middel te verbieden? Is dit
verbod gebaseerd op een wet of
regel? Zo ja, welke? Is dit een
algemeen verbod of gold dit verbod
alleen voor defensiepersoneel?

6
Bent u bekend met andere sectoren
waar met oplos- en
reinigingsmiddelen op basis van
benzeen of aanverwante stoffen werd
gewerkt? Is men ook in die sectoren
overgegaan tot een verbod voor deze
stof, en zo ja, vanaf welk moment?

7
Is er een causaal verband aangetoond
tussen de blootstelling aan de stof

benzeen en het krijgen van ernstige
ziekten, waaronder leukemie? Bent u
bekend met (literatuur)onderzoek
hiernaar?

8
Is het waar dat het ministerie van
Defensie tot dusver niet heeft
meegewerkt aan het verrichten van
onderzoek naar de effecten van het
blootstellen aan benzeen van eigen
personeel in het verleden? Is het
eveneens waar dat het ministerie van
Defensie weigert de kosten te betalen
van het literatuuronderzoek dat nu op
eigen kosten moest worden verricht?
Zo ja, bent u van mening dat dit
terecht is of bent u bereid de kosten
alsnog te vergoeden?

9
Weet u hoeveel
oud-defensiemedewerkers op dit
moment gezondheidsklachten
hebben als gevolg van blootstelling
tijdens werkzaamheden voor defensie
aan benzeen of aanverwante stoffen?
Zo neen, bent u bereid hier
grootschalig en grondig onderzoek
naar te verrichten? Zo neen, waarom
niet?

10
Bent u van plan
oud-defensiemedewerkers die in
aanraking zijn geweest met PX 10 te
benaderen en hen in te lichten over
de risico’s die zijn verbonden aan het
gewerkt hebben met PX 10, zodat zij
zich zonodig op tijd kunnen voorzien
van medische hulp en voorzorg? Zo
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ja, hoe gaat u hen benaderen? Zo
neen, waarom niet?

11
Bent u bereid deze vragen uiterlijk
1 oktober 2008 te beantwoorden,
vanwege de spoed die zal moeten
worden betracht omdat het hier gaat
om ernstig zieke mensen met een
korte levensverwachting?

1 Persoonsgegevens worden onderhands
doorgezonden aan de bewindspersonen.

Nader antwoord

Nader antwoord van staatssecretaris
De Vries (Defensie) (ontvangen
17 maart 2009)

Hierbij reageer ik op het verzoek van
de vaste commissie voor Defensie
om nadere informatie over
mogelijkheden om een
voorschotregeling te treffen voor de
individuele (oud-) defensiemede-
werkers die lijden aan een terminale
ziekte die veroorzaakt kan zijn door de
blootstelling aan benzeen (verzoek
met kenmerk 09-DEF-B-026).
Op 4 maart 2009 heb ik in antwoord
op Kamervragen gemeld dat ik zal
bezien of het mogelijk is een
voorschotregeling te treffen en u
hierover nader te informeren
(Aanhangsel Handelingen II,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 1777).
Uitgangspunt van Defensie is dat
claims beoordeeld dienen te worden
aan de hand van de concrete,
individuele omstandigheden. Dat
uitgangspunt zal ook nu worden
gehanteerd. Indien, gedurende het
lopende onderzoek, blijkt dat in een
individueel geval een dergelijke
tegemoetkoming noodzakelijk of
wenselijk is, zal ik niet aarzelen deze
uit te keren.
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